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Vážení spoluobčané, 
pomalu nám končí léto a dětem prázd-

niny a já doufám, že jste si všichni užili do-
volenou a odpočinuli od všedních starostí. 

Chtěli bychom vám napsat pár informa-
cí k dění v obci a plánům, které jsou pro nás 
všechny aktuální. Nejradostnější zprávou 
je, že po mnohaletých jednáních je nyní již 
vše připraveno k podpisu smluv na koupi 
fary a církevních pozemků ve středu obce. 
Představy obce o dalším využití tohoto his-
torického objektu jsme podrobně popsali 
v  úvodu minulého vydání Choceradského 
zpravodaje. 

Dojednaná kupní cena budovy fary a 
přilehlých pozemků vychází ze znaleckého 
posudku a činí dle dohody uzavřené s Arci-
biskupstvím pražským již před více než jed-
ním rokem 3.000.000 Kč. Zbylá část farské 
zahrady zůstane zatím ve vlastnictví církve 
a bude obci dlouhodobě pronajata (za cenu 
10,-Kč/m2/rok). Tento model je při pře-
vodu nemovitostí z  církevního vlastnictví 
standartní. Za pozemky pod hřbitovem, 
které byly parkově upraveny a jsou využívá-
ny jak občany obce, tak i základní a mateř-
skou školou, zaplatí obec opět v souladu se 
závěry znaleckého posudku obvyklou cenu 
309.700 Kč (100 Kč/m2). Vlastní prostor 
hřbitova včetně parkoviště před hřbitovem 
bude pak obci církví darován zdarma.  

Naším dalším plánem je propojení ob-
jektu fary a budovy základní školy s no-
vou multifunkční budovou, kterou plánu-
jeme postavit na místě dosluhující budovy 
obecní knihovny a rodinného centra. Tato 

budova má kromě prostor nového obecní-
ho úřadu zahrnovat i moderní knihovnu a 
přednáškový sál, rodinné centrum, obecní 
archiv či zázemí pro konání veřejných akcí. 
Delší dobu jsme se snažili připravit se na 
finanční zajištění této významné investice. 
Předběžná cena novostavby byla rozpoč-
tem odhadnuta na 32 milionů korun. Obec 
má proto - aniž by zastavila další investiční 
akce v  obci - v  současnosti naspořeny fi-
nanční prostředky přesahující 22 milionů 
Kč. Současně jsme splatili všechny dosa-
vadní půjčky a úvěry. Spolufinancování 
výstavby tohoto objektu proto máme již za 
nanejvýš výhodných podmínek dojednáno 
s  Komerční bankou. Nicméně i přes tyto 
pozitivní předpoklady nemůžeme vyloučit, 
že budeme nuceni s ohledem na současnou 
složitou situaci ve stavebnictví a rostoucí 
inflaci realizaci tohoto projektu prozatím 
odložit. 

Ve spolupráci se společností SOLARIN-
VEST- Green Energy, s.r.o. jsme již zahájili 
přípravné práce s  cílem dosáhnout v  bu-
doucnosti maximální energetické soběstač-
nosti obce. V  první fázi realizace tohoto 
projektu předpokládáme instalaci fotovol-
taických panelů na část střechy základní 
školy, a to tak, aby byly vyřešeny dodávky 
elektřiny pro provoz základní školy, mateř-
ské školy a obecního úřadu. Studie tohoto 
projektu již byla zpracována a v  současné 
době se připravují podklady pro žádost o 
dotaci, která činí 70 % z celkových nákladů.

Ve spolupráci se společností SOLARIN-
VEST- Green Energy, s.r.o. byla zahájena i 

příprava projektu výměny starého veřej-
ného osvětlení v  celých Choceradech za 
úsporné ledkové. V těch částech obce, kde 
v  minulosti probíhala výstavba zasahující 
do veřejného osvětlení, již k takovéto mo-
dernizaci veřejného osvětlení došlo. Vý-
měna byla zatím vždy prováděna z finanč-
ních prostředků obce, neboť v  menších 
lokalitách nebylo finančně výhodné žádat 
o dotaci s  aktuálně nastavenými parame-
try. Nicméně při realizaci tohoto projektu 
v Choceradech již s využitím dotace počí-
táme. 

Zatím nejnověji připravovaným pro-
jektem je připojení obce Chocerady na 
skupinový vodovod Javorník-Benešov. 
Studii proveditelnosti tohoto projektu pro 

PŘIPRAVOVANÉ AKCE
ZÁŘÍ – ŘÍJEN

Výlet pro seniory
ve čtvrtek 8. září

Okružní plavba lodí po Vltavě
více na str. 4

Den otevřených dveří
na zámku Komorní Hrádek
v sobotu 10. září od 10 do 17 hodin

více na str. 5

Noc literatury
ve středu 21. září od 19 hodin

více na str. 4

SWAP
v sobotu 1. října od 14 do 17 hodin

u Rodinného centra Sluníčko
podrobnosti na str. 4

Večer sokolských světel
v sobotu 8. října v 19 hodin

na návsi u rybníka
Památný den sokolstva 

uctíme rozsvícením světýlek 

Lampiónový průvod
TJ Sokol zve děti i dospělé
na procházku s lampióny
Koná se v pátek 28. října

Začátek v 18 hodin 
na návsi u kostela

ZPRÁVY  Z  OBCE



Na konci června zasáhla Chocerady a 
okolí bouřka s  neobyčejně silným větrem. 
Bouře napáchala veliké škody na lesních 
porostech, ale i na veřejných prostran-
stvích v obci a v zahradách, poškodila bu-
dovy, ploty, komunikace, auta ... Při této 
mimořádné situaci se opět ukázalo, jak 
důležitou a nenahraditelnou oporou je pro 
obec jednotka dobrovolných hasičů. Jejich 
pracovní nasazení, odvaha a obětavost si 
opravdu zaslouží velký obdiv. 

Při rozsahu kalamity bylo velkým štěs-
tím, že škody se staly jen na majetcích, ni-
koliv na zdraví a životech. I lípa, která se 
vyvrátila na návsi a zůstane určitě v paměti 
lidí spojena s  touto událostí, jen o vlásek 
minula a pouze lehce poškodila průče-
lí domu čp. 10, pod jehož okna se koruna 
zřítila. 

Bouře přišla po krásném slunečném dni, 
ve středu 29. června večer. Tímto večerem 
pak začal dlouhý vyčerpávající maraton 
pro naše hasiče. Pojďme si připomenout ve 
stručném souhrnu události té divoké noci a 
dalších dnů. 

Krátce po deváté hodině večerní, 
v neustávajícím větru a dešti, operační stře-
disko povolalo hasiče k  prvnímu výjezdu 
ke spadlým stromům k  vilce za léčebnou. 
Zde byla situace tak složitá a nebezpečná, 
že se nedala dostupnými prostředky řešit 
hned. A následoval nekonečný řetěz dalších 
hlášení. Strom spadlý přes silnici na Ond-
řejov u čp. 95. Kalamita v  ulici U křížku, 
kde spadlo mnoho velkých stromů jednak 

uvnitř rozlehlé zahrady u čp. 110, ale také 
do ulice a na ploty. Uvolnění ulice zabralo 
hasičům skoro tři hodiny. Následovala lik-
vidace poškozené plechové střechy a spad-
lého elektrického vedení v  ulici U křížku 
vpravo.

Mezitím spadla lípa v par-
číku na návsi. Hasiči zde v noci 
alespoň vyřezali průchod ko-
lem domu. Rozsáhlá  kalamita 
čekala u léčebny, vzhledem 
k tomu, že spousta stromů zde 
spadla na auta, řešilo se v noci 
jen uvolnění průjezdu. Další 
stromy se zřítily u Pánovky 
na silnici k Ondřejovu a v za-
táčkách na silnici do Vestce 
a také na místní komunika-
ce – směrem na Marjánku u 

Cikánské rokle, 
v  dolní Lipské a 
ve Vlkovci… 

Před třetí hodinou ranní 
se hasiči konečně dostali na 
chvilku domů usušit a odpo-
činout, ale už v 6.30 vyjížděli 
v  téměř stejné sestavě 7 lidí 
společně s  poli-
cií k léčebně řešit 
stromy a větve 
napadané na za-
parkovaná auta, 
pak do parčíku 
za farou, kde 

spadly dva stromy na chodník 
a jeden z  nich – velký smrk 
- taktéž na auto. Likvidovaly 
se spadlé stromy v  Samecho-
vě, v Plužinách na trati, smrk 
vyvrácený ze zahrady přes 
ulici ve čtvrti Na vinici, túje 
na hřbitově, smrk, který se 
zřítil na chatu na Slunečním 
vrchu, zlomený strom ve Vestci… Až do 
odpoledne se hasiči opět nezastavili ...

A maraton pokračoval v  pátek, kdy od 
pěti hodin od rána likvidovali popadané 
stromy v Oboře, aby se dalo projet k vodár-
ně. Čistily se nánosy z Vejborky a Seradov-
ského potoka, likvidoval se strom spadlý do 

drátů VN ve Vlkovci, větve z lípy u zvonič-
ky ve Vestci. Ještě i v sobotu hasiči pracovali 
od brzkého rána až do odpoledne.

Spousta stromů byla při bouřce vážně 
poškozena (což můžete vidět i při procház-
kách po okolních lesích) a lámaly se nebo 
vyvracely ještě i během dalších týdnů, a tak 

hasiči i v červenci a srpnu několikrát vyjíž-
děli k dalším spadlým stromům.

Je těžko představitelné při takovém roz-
sahu škod, jak by vše fungovalo bez rychlé 
pomoci hasičů. A je moc dobře, že hodně 
lidí vnímalo jejich obrovské nasazení, chá-

pali vážnost situace a byli trpěliví. A také 
že obětavou práci hasičů ocenili nahlas 
nebo nějakou pozorností, třeba občerstve-
ním apod. Zásahová jednotka si rozhodně 
zaslouží poděkování a úctu nás všech.

Klára Růžičková
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HASIČ I  L IKV IDOVAL I  NÁSLEDKY BOUŘE

nás právě zpracovává společnost VRV, a.s.  
Předpokládáme, že připojením na „Želiv-
ku“ by obec vyřešila v budoucnu nedosta-
tek vody v  těch částech obce, jež nemají 
vlastní společné zdroje vody, tedy zejména 
na Komorním Hrádku,  ve Vestci, Vlkovci a 
dolním Samechově. 

Nezapomínáme samozřejmě ani na pro-

jekt vlkoveckého nádraží, jehož plánované 
demolici se nám podařilo zabránit. Kou-
pě tohoto objektu za státem nabídnutých 
450 tisíc korun byla již obcí schválena a je 
v  současné době pouze na vládě ČR, aby 
učinila další kroky k  převodu objektu do 
vlastnictví obce. 

Vedle těchto velkých a zásadních inves-

tičních akcí průběžně realizujeme či k  re-
alizaci připravujeme i celou řadu projektů 
„drobnějších“. Doufáme, že situace bude 
příznivá a všechny malé i velké projekty se 
podaří úspěšně dokončit. 

Eva Bubnová, starostka                                                                                                       
Martin Smetana, místostarosta



TERMÍN VOLEB:
pátek 23. září 2022 od 14 do 22 hodin a 

sobota 24. září 2022 od 8 do 14 hodin.
VOLIČEM JE:

• státní občan ČR, který nejpozději 24. 
září 2022 dovrší 18 let a má v obci trvalý 
pobyt

• občan jiného členského státu EU, který 
nejpozději 24. září 2022 dovrší 18 let, má 
v obci trvalý nebo registrovaný přechodný 
pobyt a požádal o zápis do dodatku stálého 
seznamu voličů (nejpozději ve středu 21. 
září do 16.00 hodin v  kanceláři OÚ Cho-
cerady)

Hlasovací lístky obdrží voliči do svých 
schránek nejpozději v  úterý 20. 9. 2022. 
Hlasovací lístky na vyžádání vydá rovněž 
volební komise ve volební místnosti.

VOLEBNÍ MÍSTNOSTI:
•  Volební okrsek č. 1 - Sokolovna, Cho-

cerady č. p. 4, malý sál v přízemí, pro voliče 
z Chocerad, Komorního Hrádku, Vestce a 
Vlkovce

•  Volební okrsek č. 2 - Hasičská zbrojni-
ce Samechov, Samechov č. p. 80, pro voliče 
ze Samechova

PROKÁZÁNÍ TOTOŽNOSTI VOLIČE:
Volič musí ve volební místnosti proká-

zat svou totožnost a státní občanství České 
republiky

• platným občanským průkazem,
• platným cestovním pasem ČR,
• jde-li o cizince, průkazem o povolení 

k trvalému pobytu nebo potvrzením o pře-
chodném pobytu (od 2. 8. 2021 osvědčením 
o registraci).

ZPŮSOB HLASOVÁNÍ:
Volič obdrží od okrskové volební ko-

mise prázdnou úřední obálku opatřenou 
úředním razítkem. Na požádání mu komi-
se vydá i hlasovací lístek.

Každý volič hlasuje osobně, zastoupení 
není přípustné. S úřední obálkou a hlaso-
vacím lístkem vstoupí volič do prostoru ur-
čeného k úpravě hlasovacích lístků. 

Počet členů zastupitelstva obce, který 
má být zvolen v dané obci, je uveden v zá-
hlaví hlasovacího lístku. Pro volební ob-
dobí 2022 – 2026 je stanoveno 11 členů 
Zastupitelstva obce Chocerady.

Hlasovací lístek je nutné upravit jedním 
z uvedených způsobů:

1. Označit křížkem ve čtverečku v zá-
hlaví sloupce před názvem volební strany 
pouze jednu volební stranu. Tím je dán hlas 
kandidátům této volební strany v pořadí 
dle hlasovacího lístku v počtu, kolik členů 
zastupitelstva obce má být voleno.

2. Označit v rámečcích před jmény kan-
didátů křížkem toho kandidáta, pro kte-
rého volič hlasuje, a to z kterékoli volební 
strany. Nejvýše lze označit tolik kandidátů, 
kolik členů zastupitelstva obce má být zvo-
leno, tj. 11 kandidátů.

3. Kombinovat oba způsoby a označit 
křížkem jednu volební stranu a dále v rá-
mečku před jménem kandidáta další kan-
didáty z libovolných ostatních volebních 
stran. V tomto případě je dán hlas jednot-
livě označeným kandidátům. Z označené 
volební strany je dán hlas podle pořadí na 
hlasovacím lístku pouze tolika kandidá-
tům, kolik zbývá do počtu volených členů 
zastupitelstva.

Pokud volič označí křížkem volební 
stranu, neoznačuje již v této volební straně 
konkrétní kandidáty. K označení kandidá-
tů u této volební strany se v takovém pří-
padě nepřihlíží.

PŘENOSNÁ VOLEBNÍ SCHRÁNKA:
Volič může ze závažných, zejména 

zdravotních důvodů požádat Obecní úřad 
Chocerady (tel. 317  763  511) a v den vo-
leb svoji okrskovou volební komisi o to, 
aby mohl hlasovat mimo volební místnost 
do přenosné volební schránky. Okrsková 
volební komise však může vysílat své čle-
ny s přenosnou volební schránkou pouze v 
rámci svého volebního okrsku.

Telefonické spojení do volebních míst-
ností zveřejňuje na svých webových strán-
kách pověřený MĚÚ Sázava.

VYHLÁŠENÍ VÝSLEDKŮ VOLEB DO ZA-
STUPITELSTVA OBCE CHOCERADY:
Registrační úřad (MěÚ Sázava) vyhlásí vý-
sledky voleb zveřejněním zápisu o výsled-
ku voleb do  zastupitelstva obce na úřední 
desce registračního úřadu bezodkladně po 
jeho odsouhlasení a podepsání. Pověřený 
obecní úřad (MěÚ Sázava) zároveň zajistí 
zveřejnění zápisu o výsledku voleb do za-
stupitelstva obce na úřední desce obce, pro 
kterou byl registračním úřadem.

VYHLÁŠENÍ CELKOVÝCH VÝSLEDKŮ 
VOLEB DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ:
Státní volební komise vyhlašuje a uveřejňuje 
celkové výsledky voleb do zastupitelstev obcí 
sdělením ve Sbírce zákonů.

Iva Vávrová
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NEBEZPEČNÝ ODPAD
V sobotu 15. října 2021 proběhne svoz 

nebezpečného odpadu dle časového roz-
vrhu v tabulce. Upozorňujeme občany, že 
na jednotlivých stanovištích může dojít k 
časovému posunu, a to v případě, že dojde 
k naplnění svozového vozidla ještě před 

uvedeným stanovištěm a bude nutné jeho 
vyvezení. Děkujeme za pochopení. 

Při svozu je možné odevzdat např. tyto 
nebezpečné složky: barvy, lepidla, prys-
kyřice, kyseliny a hydroxidy, ropné látky, 
foto chemikálie, pesticidy, spotřební che-
mikálie, detergenty a odmašťovače, baterie, 

akumulátory, pneumatiky z osobních vozů, 
televizory, lednice, zářivky, olejové filtry a 
zbytky a obaly těchto nebezpečných látek.

Občané musí nebezpečný odpad ode-
vzdat pracovníkům svozové firmy osob-
ně!!! Není přípustné odkládat nebezpečný 
odpad na svozové místo v nepřítomnosti 
svozového kontejneru!!!

VELKOOBJEMOVÝ ODPAD
Kontejnery budou přistaveny v Chocera-
dech ve dnech 14. - 15. 10. 2021, a to v are-
álu bývalého JZD - vjezd naproti Mount-
fieldu směr Poddubí:
14. října od 12 do 18 hodin
15. října od 8 do 17 hodin
Do velkoobjemového odpadu patří: židle, 
sedačky, koberce, skříně… nikoliv lednice, 
pneu, pračky, šrot apod.                          

                                              Obecní úřad

L IKV IDACE NEBEZPEČNÉHO A  VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU

PŘEHLEDNÝ PRŮVODCE VOLBAMI  DO ZASTUPITELST VA  OBCE

08:00 - 08:15
08:30 - 08:45
09:00 - 09:15
09:30 - 09:45
10:00 - 10:15
10:30 - 10:45
11:00 - 11:15
11:15 - 12:00
12:00 - 12:15
12:30 - 12:45
13:00 - 13:15

stanoviště kontejnerů
křižovatka na Vestec
náves
náves
Krčma U Žraloka
u vrátnice skláren
u nádraží ČD
Pauza
náves
u kostela
bývalý areál JZD naproti Mountfieldu

Komorní Hrádek
Chocerady
Vestec
Vlkovec
Vlkovec
Růženín
Samechov
Pauza
Samechov
Chocerady
Chocerady

 STANOVIŠTĚ PRO SVOZ NEBEZPEČNÉHO ODPADU
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Významná životní jubilea 

Se souhlasem jubilantů uvádíme významná životní výročí  
našich spoluobčanů

červenec 2022
Dvořák Josef, Samechov, 70 let

srpen 2022
Randa Jaromír, Chocerady, 80 let

Havlíčková Jana, Chocerady, 80 let
Štoll Karel, Chocerady, 75 let

Zajícová Helena, Chocerady, 70 let
Hýbková Marie, Chocerady, 70 let

Oslavencům přejeme hodně zdraví, štěstí a osobní spokojenosti 
Obec Chocerady

PLAVBA PARNÍKEM PO VLTAVĚ
Zájezd do Prahy ve čtvrtek 8. září 2022 OKRUŽNÍ PLAVBA PO 

VLTAVĚ byl avizován v Choceradském zpravodaji č. 3/2022. Nyní 
přinášíme podrobnosti k výletu.

Sraz přihlášených účastníků je na autobusové zastávce v Cho-
ceradech v 8.15, odjezd autobusu z Chocerad v 8.30. Na cestu do 
Prahy je počítáno s dostatečnou časovou rezervou. V 10.00 vyplou-
váme z Přístaviště Na Františku na soukromou 2hodinovou okruž-
ní plavbu po Vltavě živě komentovanou průvodcem. Za příznivých 
podmínek bychom měli doplout až pod Vyšehrad a k Podolské vo-
dárně. Na lodi si může každý z účastníků koupit nabízené nápoje.

Naše plavba by měla končit ve 12 hodin opět v  Přístavišti na 
Františku. Odtud nás autobus dopraví do  Uhříněvsi. Ve Švejk 
restaurantu U Karla máme od 13.00 rezervovaný salonek, kde si 
dáme oběd. Vzhledem k  tomu, že bude již po obědovém menu, 
je dohodnuto s provozovatelem restaurace, že nám pro nahlášený 
počet osob připraví výběr ze 4 hotových jídel.

Objednaný autobus je pro 53 osob. Pokud plně neobsadíme se-
niory, může se přihlásit kdokoli, kdo bude mít o nabízený výlet 
zájem (tel. 317 763 511). Soukromá plavba je podmíněna určitým 
počtem účastníků. Obec Chocerady hradí dopravu autobusem do 
Prahy a zpět a plavbu parníkem, včetně průvodce. 

Naposledy jsme podnikli společný zájezd v roce 2019. Chceme 
tímto navázat na nedobrovolně přerušenou tradici. Program výletu 
jsme plánovali tak, aby nebyl fyzicky náročný a zvládli ho i méně 
zdatní chodci. Věříme, že si den užijete. 

Těší se na vás sociální komise
Iva Vávrová

Po prázdninách vás znovu přivítáme ve čtvrtek 1. září od 9 ho-
din. Tento rok bude otevřeno od pondělí do čtvrtka, vždy od 9 do 
12 hodin. V úterý 6. září začínají Zpívánky, uvolnila se nám místa 
po dětech, které od září nastoupí už do školky, takže se mohou 
přihlásit další zájemci. Přijďte se podívat, začínáme v  10 hodin. 
Nebojte se zapojit i s dětmi kolem 1 roku, přizpůsobíme se jejich 
potřebám.

Pokud bude zájem o tvoření, domluvíme si den během září. 
Tvořit můžeme i v době otevřené herny, děti se podle zájmu mo-
hou připojit nebo se jen dívat. Od pondělí 3. října začne v  tělo-
cvičně opět cvičení pro děti od 2 let. Probíhá pod záštitou Sokola, 
bližší informace budou na letácích a webu Sokola. Kromě úterý, 
kdy probíhají Zpívánky, můžete přijít do herny i s miminky. Veške-
ré informace vám ráda sdělím na tel. 728 467 652. Těším se na vás

Martina Kamelská

Již po sedmé se pro vás chystáme připravit výměnný bazárek. 
Akce proběhne v sobotu 1. října 2022 od 14 do 17 hodin. Tentokrát 
opět před Rodinným centrem Sluníčko, takže vám bude k dispo-
zici celý prostor pod okálem i dětské hřiště a opět ji organizuje 
Sluníčko s Farní charitou Mnichovice, která si zbytek věcí odveze.

Pro ty, kteří ještě nevědí, jak SWAP funguje: Je to výměna věcí, 
které vy už nevyužijete, ale mohou posloužit někomu jinému. Ne-
musí se tedy jednat jen o oblečení, ale například o nevyužitou neo-
tevřenou kosmetiku a drogerii, hračky, knížky, hry, věci do kuchy-
ně a další spotřební zboží, které unesete.

Takže přinesete jako vstupné věci, které nepotřebujete, a odnést 
si můžete cokoliv, co se vám líbí, zdarma. Noste prosím jen věci ve 
skvělém stavu, čisté a funkční. Boty prosíme umyté a oblečení bez 
fleků, neroztrhané. Tentokrát budeme věci v horším stavu vracet 
z  kapacitních důvodů. Hledáme touto cestou i dobrovolníky na 
pomoc při přípravě této akce. Veškeré informace ráda poskytnu na 
tel. 728 467 652.

Martina Kamelská

ZÁJEZD PRO SENIORY

RODINNÉ CENTRUM SLUNÍČKO

VÝMĚNNÝ BAZAR -  SWAP

Na podzim bychom vás rádi pozvali na oslavy několika výročí 
- především 100 let otevření sokolovny, dále 110 let založení Tělo-
cvičné jednoty Sokol Chocerady a 118 let založení Občanské vzdě-
lávací jednoty Komenský. V tomto roce máme i další významná 
výročí - 160 let založení České obce sokolské, 200 let narození 
Jindřicha Fügnera a 190 let narození Miroslava Tyrše, zakladatelů 
Sokola, 140 let od 1. sokolského sletu a nemůžeme nezmínit 100. 
výročí úmrtí profesora Josefa Vycpálka, sběratele lidových písní 
a tanců, který se v Choceradech narodil, strávil zde poslední léta 
svého života a 24.11.2022 zde i zemřel a je pochován na místním 
hřbitově. 

Oslavit všechna důležitá výročí chceme jednak slavnostním 
odhalením pamětní desky ke stému výročí darování sokolovny a 
vysazením nové lípy na návsi, dále jsme pozvali ke koncertování 
soubor Vycpálkovci (zatím v jednání), představíme nový sokolský 
prapor ... na programu ještě pracujeme, informace se včas dozví-
te z médií, stejně tak termín akce.

Ivana Černá

Pro připomenutí, jak to bylo se sokolovnou před sto lety:  V roce 
1921 věnoval majitel Komorního Hrádku kníže Anton Sigmund 
Khevenhüller-Metsch budovu panského hostince Na knížecí jedno-
tám Sokol a Komenský. Jednoty se usnesly, že budovu přestaví a zří-
dí v ní prostorný tělocvičný sál s divadelním jevištěm a elektrickým 
osvětlením. Plány vypracoval a přestavbu provedl od podzimu 1921 
do jara 1922 stavitel Vojtěch Tuka z Hvězdonic za vydatné pomoci 
členstva Sokola. Slavnostní otevření sokolovny se konalo kvůli před-
časnému úmrtí zasloužilé členky Sokola Ludiše Vycpálkové - Musi-
lové až koncem července roku 1922. 

Klára Růžičková

OSLAVY  100 LET  SOKOLOVNY



30. června 2022 asi v  10 hodin jsem jel 
přes náves v Choceradech. Všiml jsem si, že 
padla lípa u pošty. Zastavil jsem u prodejny 
květin a šel jsem se podívat 
na kořenový bal lípy.

Pamatoval jsem si ze 
školy, že pan učitel Honsa 
k  28.10.1968 připravoval 
vysazení lípy a zároveň ulo-
žení schránky pro „časy pří-
ští“, jak on říkal. Pamatuji si 
(bylo mi 14 let), že jsem se 
podepisoval za třídu na ně-
jaký lepší papír a pan učitel 
říkal, že k tomu ještě něco přidá. Pak nechal 
schránku zaletovat (asi u klempíře Kašpara, 
který měl dílnu u Salátků v čp. 2 ve statku 

– do dílny on chodil spodem, kde mají Sa-
látkovi nyní kotelnu, vedle krámečku s chle-
bíčky).

Kolem vyvrácené lípy jsem chodil dokola 
a nohou jsem se snažil něco najít. Na přileh-
lé lavičce seděla paní s děvčetem a chlapcem, 

po vysvědčení zřejmě čekali na odvoz. Kou-
kali na to, co tam vyvádím. Svěřil jsem se jim 
se svým příběhem, abych jim vysvětlil svoje 
podivné počínání. Po chvíli jsem neúspěšné 
hledání vzdal. Odcházel jsem zpět k  autu, 
že budu pokračovat do Benešova, kam jsem 
vezl vnučku. Vnučka mě poprosila, abych 
chvíli počkal, že si tu lípu nafotí. Čekal jsem 
na ni a vtom se u mého auta objevil chlapec 
z  lavičky, otočil se na svoji matku a volal: 
„Mami, pojď rychle, ten pán tady ještě je!“ 
Paní ke mně přišla a podávala mi zabláce-
nou kovovou schránku se slovy: „Je to to, co 
jste hledal, pane?“ Já jsem s  úžasem podě-
koval a zmohl jsem se pouze na zjištění, že 
jsou z Komorního Hrádku, a odjel jsem do 
Benešova.

Po příjezdu domů jsem schránku očistil 
od bahna a zavolal Ivu Kořínkovi. Nechtěl 
jsem takovou vzácnost mít doma, a tak po 
poradě s  ním a s  paní starostkou přinesl 
jsem ji na obecní úřad.

Jiří Salátek

Vzhledem k tomu, že uplynula teprve 
krátká doba od uložení schránky do země, 
zůstane po konzultaci se Státním oblastním 
archivem v Benešově schránka zapečetěna a 
bude zatím pečlivě uložena v archivu obec-
ního úřadu.

Eva Bubnová, starostka obce
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L ÍPA  SVOBODY 28 .  10 .  1968

10–17 hodin

Agentura profesního rozvoje a podpory aktivit 
Ministerstva obrany ČR

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
Bezplatné parkování na vyhrazeném parkovišti. Vstup se psy do areálu pouze do venkovních prostor na vodítku. Změna programu vyhrazena.

10.9.2022

na státním zámku Komorní Hrádek

V PRŮBĚHU DNE NA VÁS ČEKAJÍ:
  • komentované prohlídky zámku
  • vystoupení Dětského tanečního studia Ondrášek
  • vojenská výzbroj a technika elitních útvarů AČR
  • ukázka výcviku služebních psů CVK Chotyně
  • přelet letounů JAS-39 Gripen

• prezentace ASC Dukla Praha
• sportovní lukostřelba
• ukázka techniky hasičského sboru ze Samechova
• dětský koutek a skákací hrad
• pravý vojenský guláš z polní kuchyně

© Ministerstvo obrany České republiky – VHÚ Praha, 2022

pořádá

V knihovně se opět i v letošním roce při-
pojíme k celostátnímu projektu Noc litera-
tury. Pozoruhodný, literárně-dramatický 
večer proběhne ve středu 21. září.

Na několika zajímavých a neobvyklých 
místech naší obce, např. již tradičně Vávrův 
mlýn nebo terasa penzionu Jaro, budou 
mít účastníci akce možnost poslechnout 
si krátké zábavné či napínavé úryvky děl 

současných českých i zahraničních autorů. 
Celé putování zabere zhruba jednu hodinu, 
sraz účastníků je v 19.00 před knihovnou. 
Přijďte se podívat a poslechnout si několik 
příběhů, veřejné čtení pod večerním ne-
bem má své neopakovatelné kouzlo…

Od září se opět vracíme k běžné výpůjč-
ní době, otevřeno máme v úterý, ve čtvrtek 
a v sobotu. Hezké a klidné babí  léto.                                                                 

Lucie Vrtalová

NOC L ITERATURY

Na schránce je vyraženo: 50 let ČSSR - 28. X. 1968 Chocerady
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„Sbor dobrovolných hasičů v Samechově 
byl založen roku 1922 a stanovy byly zaslány 
zemské správě politické v Praze, která stano-
vy schválila a ustanovení sboru hasičského 
povolila“. Tak začíná zápis v kronice Same-
chova, který popisuje založení a první roky 
sboru. Letos je tomu již sto let. Kronikář 

dále popisuje, jak bylo následně rozhod-
nuto o stavbě hasičské kolny, o pořízení 
koňské stříkačky, že se za členy sboru při-
hlásilo 16 mužů a že první „křest“ ohněm 
si sbor prodělal při zdolávání požáru stohu 
v říjnu roku 1924. 

Velký kus cesty od té doby ušel nejen 
samechovský sbor, ale i hasičské řemeslo 
jako takové. Měnila se technika, členové, a 
dokonce i názvy hasičského spolku. Z ha-
sičů se postupně stávají požárníci, z  ha-
sičských žup zase okresní jednoty. Změny 
ve společnosti zkrátka ovlivňovaly i život 
venkovských hasičů. Jedno se však po ce-
lou dobu nezměnilo. Členové dobrovolné-
ho sboru vykonávají svou činnost dobro-
volně, nezištně a ve prospěch ostatních. 

Na území dnešního správního území 
Chocerad působilo celkem pět dobrovol-
ných sborů. Do dnešních dnů zůstal pouze 
ten samechovský. Nutno podotknout, že 
i on měl namále… Po roce 1989 činnost 
upadala a všeobecným trendem bylo ru-
šení vesnických hasičů. Naštěstí se tak ne-
stalo, a tak můžeme my, kteří pokračujeme 
v odkazu zakladatelů samechovského sbo-
ru v letošním roce oslavovat kulaté výročí 
od jeho založení. 

Již v  květnu se v  rámci oslav uskuteč-
nila postupová soutěž v  požárním sportu 
okrsků Ostředek a Divišov na hasičské 
louce v Samechově. Do klání na sto metrů 

s překážkami, v pořadové přípravě a v po-
žárním útoku se zapojilo celkem 5 družstev 
mužů, 3 družstva žen a mimo hlavní soutěž 
i družstvo samechovských „starých pánů – 
pupíků“. Pohodový sportovní den byl pro 
naše hasiče korunován druhým místem 
v  kategorii mužů i žen. Družstvo mužů, 

které mělo na této soutěži svou premiéru, 
si navíc o dva týdny později vyzkoušelo 
účast na okresní soutěži v požárním spor-
tu, pořádané na novém stadionu v Benešo-
vě. Nutno podotknout, že to bylo poprvé, 
co se družstvo SDH Samechov v novodobé 
historii účastnilo vyššího kola soutěže. A 
ostudu si tihle nováčci i mezi zkušenými 
soupeři rozhodně neudělali! Kéž by jim je-
jich elán vydržel co nejdéle.

Hlavní den oslav proběhl 18. červ-
na na samechovské návsi. Slavnost-
ním nástupem a pietním aktem  
u pomníku padlých začala slavnost pro ha-
siče i širokou veřejnost. Při oficiální části, 
kde promluvili zástupci sboru i obce, a po 
krátké připomínce nejdůležitějších mez-
níků v životě sboru, byla předána ocenění 
aktivním členům. Starostka obce a starosta 
sboru pak připnuli na sborový prapor pa-
mětní stuhy. 

Pro návštěvníky zde byla připrave-
na výstava historických písemností a fo-
tografií a především ukázka kompletní 
techniky, kterou sbor využíval v  minu-
losti a kterou využívá dnes. Podařilo se 
na náves přistavit jak koňskou stříkačku 
(zapůjčenou laskavě od kolegů z  Vrano-
va), tak i první z  řady vozidel, která sa-
mechovským hasičům sloužila. K  vidění 
tak byl i unikátní historický vůz Stayer  
a nezapomenutelná Tatra 805. Věříme, že 

každý si zde našel to své a že si všichni 
užili nejen pohled z  blízka na tu krásnou 
techniku, ale i pohled z  výšky, kam je po 
několik dlouhých hodin neúnavně vyváželi 
kolegové z jednotky na přistavené výškové 
plošině – děkujeme! Večer si pak všichni 
mohli užít taneční zábavu pod širým ne-

bem a dobré občer-
stvení.

Před námi je 
nyní tradiční srp-
nový hasičský den. 
I ten bude laděn 
v  duchu oslav vý-
ročí sboru i oslav 
všeho hasičského. 
Rok oslav zakončí-
me v  prosinci slav-
nostní valnou hro-
madou. 

V  lednu same-
chovští hasiči vy-
kročí do druhé 
stovky. Jaká bude, 
ukáže až čas. Ži-
vot sboru i život 
ve sboru je jako na 
houpačce. Nikdy 

to nebude jen fajn a nikdy to nebude tak 
špatné, aby nemohlo být zase lépe. Členo-
vé přicházejí a odcházejí, mění se generace, 
mění se nálada, ale sbor zůstává!

Přeji samechovským hasičům z  celého 
srdce jen to nejlepší!

Martin Kůrka 

SAMECHOVŠT Í  HAS IČ I  JSOU TU  UŽ  STO LET  !

Červenec byl pro naše sportovce očeká-
ván s nadějemi, které vkládali do mistrov-
ství Evropy SKIEF v Holandsku. Ve městě 
Hertogenbosch se konal již patnáctý Ev-
ropský šampionát KARATE-DO organiza-
ce SKIEF. 

Za účasti 25 zemí vybojoval Elemír 
Kubini v  kategorii Masters kumite +65let 
bronzovou medaili. Druhý den se na bed-
nu podařilo dostat i jeho synovi Erikovi. V 
kategorii kumite družstev dorostu (14-15 
let) obsadilo naše družstvo 3. místo. Erik 
své 2 utkání vyhrál. Tyto medaile jsou od-
měnou Elemírovi i Erikovi za jejich dlou-
holeté neúnavné tréninkové úsilí. Po covi-
dovém půstu, kdy se většina sportovních 
akcí nekonala, bylo toto bronzové zacinká-
ní rajskou hudbou pro všechny naše spor-
tovce i fanoušky. S novým elánem půjdeme 
v září do svých tělocvičen. Před námi je na 
podzim MS v Tokiu.

Viktor Vejvoda - trenér

MASADA MÁ BRONZ
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Na originální mapě stabilního katast-
ru z roku 1841 je obytné stavení čp. 9 za-
kresleno jako jedna z mála zděných staveb 
v Choceradech (viz obrázek).

Přízemní stavení bylo do návsi obráceno 
pěkným průčelím s ozdobným štítem a ob-
razem sv. Floriána mezi okny (viz obrázek). 

Majitelem byl František Stein (+1874), 
rolník v  Choceradech čp. 9 s  manželkou 
Barborou rozenou Šmídovou z  Vitic 

(+1881). Jejich dcera Anna si vzala za 
manžela Jana Pohůnka z Podhájí (+1890), 
který se stal rolníkem a kupcem v  Cho-
ceradech čp. 9. Měli spolu tři děti, syny 

Ferdinanda, Karla a dceru Albínu. 
První syn Ferdinand (*1860), zřej-

mě to byl on, kdo v letech 1885-1902 
vlastnil sklárnu v  Ráztokách (Růže-
nín). 

Druhý syn Karel (*1862, +1902) 
byl rolníkem v  čp. 9 a starostou v 
Choceradech. V  choceradské farní 
kronice je zapsáno: „Dne 3. 2. 1902 
zemřel místní starosta Karel Pohů-
nek, který nedávno byl teprve dů-
věrou občanstva touto ctí poctěn. 
Smrt jeho, ježto zemřel po nedlouhé 
nemoci, překvapila, v stáří 40 let. Po-
hřbu se účastnilo nejširší okolí.“

Dcera Albína (*1877) se vdala za 
Antonína Herverta „ingenieur assis-
tenta“ z Horních Krut.

Po Karlovi Pohůnkovi zůstala na 
statku čp. 9 osamocená vdova Františka 
rozená Bartáková z Vlkovce (*1867, sňatek 
1888), neboť jejich dcera Růžena zemřela 
v  mládí (+1890). Nezůstala však dlouho 
sama, do stavení se přistěhovala její ses-
tra Anežka rozená Bartáková z  Vlkovce 

(*1879), která si vzala za manžela Antonína 
Nerada z Křešic (*1873, sňatek 1907). Měli 
spolu syna Josefa (*1910).

V  soupisu obyvatel Chocerad z  roku 
1960 je v čp. 9 uveden Josef Nerad (*1910), 
manželka Božena (*1915) a jejich dvě děti.

Někdy v druhé polovině 20. století bylo 
průčelí stavení čp. 9 znehodnoceno trojdíl-
nými okny a novou fasádou.

Snad se někdy v budoucnosti dočkáme 
obnoveného průčelí statku čp. 9 v jeho pů-
vodním lesku.                                  

Vít Vítek

Z  H ISTORIE  CHOCERADSKÝCH DOMŮ -  ČP.9  POHŮNKOVIC  STATEK

Z  L E T N Í H O  K U LT U R N Í H O  D Ě N Í 

Letošní jubilejní ročník Neckyády vyhlásili pořadatelé v indi-
ánském stylu, ale k vidění byli i piráti nebo pohádkové bytosti. Na 
startu se objevilo 7 plavidel roztodivných konstrukcí a posádek. 
Asi nejnápaditější byla plachetnice připluvší ze Stříbrné Skalice, 
ale pozornost zaujala i ostatní plavidla. "Překvapením" letošního 
ročníku mělo být a bylo, že vítězi byli prohlášeni všichni, tudíž ke 
spokojenosti všech. 

Pěkné počasí přilákalo lidí jako obvykle, stánek občerstvení 
pohostil přítomné také jako vždy. Moderátor závodu a zábavy Jan 
Krejcárek ml. svým specifickým humorem povzbuzoval účastní-
ky soutěže a pobavil publikum. Ceny a pamětní trička rozdal za 
potlesku hlavní organizátor Jaroslav Mlčoušek a též tradičně se 
zhostil hudebního doprovodu František Kuliš. Závěrem lze kon-
statovat, že jubilejní ročník Neckyády se povedl výtečně, za což 
děkujeme jak závodícím, tak všem divákům, ale hlavně těm, kteří 
neckyádu připravili. 

Ivo Kořínek

V srpnu bylo díky festivalu Týden snů v areálu hotelu Osten-
de opravdu živo. Jako návštěvníka mě moc potěšila dramaturgie 
celého týdne, vrcholem pak byl koncert světoznámého jazzového 
trumpetisty Laco Decziho. Díky moc za pohodovou atmosféru 
všech festivalových večerů a obzvlášť za tento výjimečný hudební 
zážitek.

Lucie Vrtalová

LETNÍ KONCERTY U OSTENDE

JUBILEJNÍ NECKYÁDA

Statek č.p. 9 na mapě z roku 1841

Statek č.p. 9 - původní stav
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Choceradský zpravodaj

RUAH letos v červnu slaví 10 let od své-
ho založení. Vzhledem k  současné spole-
čenské situaci neplánujeme žádné oslavy, 
ale určitě stojí za to, abychom se s vámi po-
dělili o několik důležitých momentů, které 
jsme na naší společné cestě zažili. 

V  roce 2012 se zrodila myšlenka zalo-
žení domácí péče. Začátky byly opravdu 
těžké. Začínali jsme s rozpočtem mínus 
200 000 Kč. Měli jsme jen tři zaměstnance 
a všichni pracovali zdarma. Vyřizovali jsme 
velké množství administrativy a začali jsme 
se starat o našeho prvního pacienta.

 Postupně jsme se začali rozvíjet, náš 
pracovní tým se začal zvětšovat. Přibývali 
také další spokojení klienti, za kterými jsme 
často jezdili i do těch nejzapadlejších míst 
a vesniček. Naše sestřičky a lékaři byli na 
cestách ve dne i v noci. Stále jsme se učili, 
jak být lepší. Pomáhali jsme rodinám, které 
procházely těžkým životním obdobím, kdy 
doma pečovaly o nemocného člena rodiny. 
Posilovali jsme rodinné, přátelské i soused-
ské vztahy. 

Po třech letech našeho působení jsme se 
poprvé setkali s našimi dárci na benefičním 
večeru Nebe na zemi a vydali jsme knihu 
Hodiny s příběhem. Energii do další práce 
nám dodávali úžasní klienti a jejich rodiny. 
Skláněli jsme se před všemi, kteří doma pe-
čují o nemocné či umírající. Počty pacientů 
nám narůstaly, a to především díky týmové 
práci, nevyčerpatelné motivaci a laskavé 
péči. Abychom mohli pomáhat co nejvíce, 
otevřeli jsme poradnu pro nemocné, peču-
jící a pozůstalé. Obrátit se na nás mohl kaž-
dý, kdo potřeboval pomoc nebo radu. 

V roce 2017 jsme oslavili naše 5. naroze-
niny a v naší práci jsme nepřestávali nabírat 
na obrátkách. Velkou radost nám udělalo 
získané ocenění semifinalista Neziskovka 
roku a také každé další nové auto, které za 
pomoci dotací přibylo do našeho zvětšují-
cího se vozového parku. 

U příležitosti našeho 5. výročí se nám 
podařilo také uspořádat úspěšný benefič-
ní koncert s  českým houslovým virtuó-
zem světového renomé Pavlem Šporclem. 
Na krásném večeru jsme měli příležitost 
potkat se s  našimi příznivci. Bylo to vel-
mi milé, a proto jsme tyto koncerty začali 
pořádat pravidelně. Ze známých umělců 
pro nás vystoupil například světově známý 
multiinstrumentalista Jiří Stivín nebo čes-
ká zpěvačka, skladatelka a závodnice rallye 
Olga Lounová. Svoji tvář pro spot o naší 
domácí péči nám propůjčil i nejúspěšnější 
horolezec současnosti Marek Holeček. 

Postupem času se náš tým začal promě-
ňovat a my jsme se dále připravovali na dal-
ší projekty. Stále více se mluvilo o naší pro-
fesionalitě, úctě a respektu, se kterou naši 
práci děláme. Velký úspěch zaznamenal 
náš projekt Obce blíže lidem, jehož hlav-
ním cílem bylo přiblížit sociální pomoc 
ve venkovském regionu lidem, pro 
které je vzdálenost často bariérou 
k  dostupné pomoci.  Za rok se na 
nás z žádostí o pomoc obrátilo přes 
200 klientů. 

Pak přišlo něco neočekávané-
ho. Celý svět zasáhla pandemie 
covid-19 a nároky na naše zaměst-
nance byly opravdu veliké. Zvyšo-
valy se také náklady na ochranné 
pomůcky. Byli jsme rádi za každou 

finanční pomoc, která přicházela od nadací 
a dárců, kteří přispěli mimo jiné i na kyslí-
kové koncentrátory, které byly tolik potřeb-
né. Denně jsme si kladli těžké otázky a po-
máhali jsme také s  testováním ve firmách 
na covid-19. Uvědomovali jsme si, co je 
v životě opravdu důležité, a láska k člověku 
a k této práci nás poháněla dál.

V  roce 2022 máme za sebou 10 let na-
šeho působení. V  RUAHu pracuje 38 za-
městnanců a hospodaříme s  rozpočtem 
21 000 000 Kč. Pečujeme o stovky klientů 
v  celém okrese. Na začátku roku jsme se 
přestěhovali do nového sídla RUAH – Kři-
žíkova 2158, Benešov. Dnes můžeme říci, 
že jsme stabilní organizace s historií a dal-
šími plány do budoucna.  Jsme hrdí na to, 
co jsme za 10 let dokázali. Bez vás bychom 
nebyli tam, kde jsme. Vážíme si vaší důvěry 
a snažíme se ze všech sil naplňovat naše po-
slání: „RUAH je tu proto, aby každý člověk 
na Benešovsku měl možnost žít důstojně ve 
svém domácím prostředí i v těch nejtěžších 
obdobích života.“ Více se o nás dočtete na 
www.ruah.cz

Hana Sochůrková, 
project manager RUAH

IVAN HLAS VE VLKOVCI CHOCERADSKÁ POUŤ

10  L E T  S  RUA H E M

ÚDRŽBA ZAHRAD
RIZIKOVÉ KÁCENÍ STROMŮ

TĚŽBA DŘÍVÍ
Tel.: 605 212 927

E-mail: martin.strbik email.cz

http://www.ruah.cz

